



មជ្ឈមណ្ឌលសម្ព័ន្ធភាពការងារ និងសិទ្ធិមនុស្ស

CENTER FOR ALLIANCE OF LABOR AND HUMAN RIGHTS

ផ្ទះលេខ៣៥៩ ផ្លូវលេខ ៦៩Rd ខណ្ឌចំការមន រាជធានីភ្នំពេញ #359 street 69Rd, Phnom Penh
☎០៩៣ ៥៥៦៦០៣ អ៊ីម៉ែល info@central-cambodia.org - Website www.central-cambodia.org

សេចក្តីថ្លែងការណ៍

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី៣០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨

អង្គការសង់ត្រាល់អំពាវនាវឱ្យក្រសួងការងារពិនិត្យមើលស្ថានភាពការងារបន្ទាប់ពីមានការដួល សន្លប់ជាច្រើននៅរោងចក្រ ស្តារីត

នៅថ្ងៃទី ២៨ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ កម្មករបានដួលសន្លប់ជាបន្តបន្ទាប់គ្នាជាច្រើនបានកើតឡើងនៅរោងចក្រ ស្តារីត នៅ ស្រុកអង្គស្នួល ខេត្តកណ្តាល។ អង្គការសង់ត្រាល់សូមទទួលស្នើដល់ក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បញ្ជូន អធិការ ការងារធ្វើការពិនិត្យរោងចក្រស្តារីត លើបញ្ហាសុខភាព សុវត្ថិភាព និងលក្ខខណ្ឌការងាររបស់កម្មករដែលធ្វើការនៅរោងចក្រនោះ តាមមាត្រា ២៣៣ នៃច្បាប់ការងារ។

ស្តារីតគឺជារោងចក្រថ្មីមួយ បានចុះឈ្មោះជាសមាជិករបស់ GMAC នៅថ្ងៃទី ៩ ខែខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤។ រោងចក្រនេះគឺជាផ្នែក មួយនៃក្រុមហ៊ុនធំជាងនេះដែលឈ្មោះថា ស្តារីតអន្តរជាតិ (Starite International Ltd) ដែលមានមូលដ្ឋាននៅប្រទេស ហុងកុង។ ក្រុមហ៊ុនស្តារីតអន្តរជាតិមានរោងចក្រនៅកម្ពុជា ប្រទេសវៀតណាម ហុងកុង តៃវ៉ាន់ និង ចិន។ រោងចក្រ ស្តារីត នៅ កម្ពុជាផលិត កាតាប និងកាបូបស្ពាយ។ តាមរយៈទិន្នន័យដឹកជញ្ជូនបានបង្ហាញថាស្តារីតអន្តរជាតិបានធ្វើការនាំចេញ កាតាប និងកាបូបស្ពាយពីប្រទេសវៀតណាមទៅម៉ាកមួយចំនួន រួមមាន Under Armour, 5.11 Inc., All-Star Sports, Gear for Sports, Ju-Ju-Be, Osprey and Victorniox នៅក្នុងឆ្នាំ២០១៤។

យើងតាមរយៈរបាយការណ៍ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយបានបង្ហាញថាកម្មករ២០០នាក់បានដួលសន្លប់ជាបន្តបន្ទាប់នៅក្នុងរោងចក្រនេះ។ អង្គការសង់ត្រាល់បានជួបជាមួយកម្មករប្រមាណ៦០នាក់សម្រាកនៅនៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកនិង មន្ទីរសម្រាកព្យាបាលឯកជន ដែល កម្មករភាគច្រើនជាស្ត្រី។ កម្មករបានប្រាប់មកអង្គការសង់ត្រាល់ថាការដួលសន្លប់ បានកើតឡើងនៅក្នុងដំណាក់កាលបីផ្សេងៗ គ្នា។ ក្រុមទីមួយបានដួលសន្លប់មកពីផ្នែកដេរ។ ក្រុមទីពីរបានបន្តដួលសន្លប់បន្តិចក្រោយមក។ ក្រុមទីបីបានសន្លប់បន្ទាប់ពីបាន ជួយមិត្តរួមការងាររបស់ពួកគេ។ មូលហេតុច្បាស់លាស់នៃការដួលសន្លប់មិនទាន់ដឹងច្បាស់នៅឡើយទេ។ របាយការណ៍ប្រព័ន្ធ ផ្សព្វផ្សាយបានលើកឡើងថាការដួលសន្លប់ជាច្រើនបានកើតឡើងបន្ទាប់ពីការ ការដុះ ចំហាយក្លិនម៉្យ៉ាងពីអគារកែប្រែនោះ។ កម្មករ បានប្រាប់អង្គការសង់ត្រាល់ថាចំហាយក្លិននោះចេញពីសារធាតុគីមីម៉្យ៉ាងដែលត្រូវបានគេបាញ់។

ការដួលសន្លប់ជាដំបូងបានកើតនៅក្នុងរោងចក្រនៅកម្ពុជា ពីព្រោះសីតុណ្ហភាពនៅកន្លែងការងារក្តៅ កង្វះខ្យល់ចេញចូល គ្រាប់គ្រាន់ កង្វះអនាម័យ និងកង្វះអាហារូបត្ថម្ភដែលបណ្តាលមកពីប្រាក់ឈ្នួលទាប។ បេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គមបាន រាយការណ៍ថាកម្មករ ១៦០៣នាក់ បានដួលសន្លប់នៅកន្លែងការងារនៅឆ្នាំ២០១៧។ កម្មករដែលបានប្រាប់ អង្គការសង់ត្រាល់ បាននិយាយថាលក្ខខណ្ឌការងារនៅរោងចក្រស្តារីត គឺក្តៅខ្លាំងនិង មិនទទួលខ្យល់ត្រជាក់ហើយ គ្រាន់តែមានបង្អួចសម្រាប់ខ្យល់ ចេញចូលប៉ុណ្ណោះ។ យោងតាមមាត្រា ២២៩ នៃច្បាប់ស្តីពីការងារ បញ្ជាក់ថាគ្រឹះស្ថាននិងកន្លែងធ្វើការទាំងអស់ត្រូវតែ បង្ក លក្ខណៈការងារសុខភាពសុវត្ថិភាពដល់កម្មករ។ ប្រកាស ១២៥/០១ និង ១៤៧/០២ តម្រូវឱ្យនិយោជកធានាសីតុណ្ហភាពនៅ ក្នុងកន្លែងការងារនៅអោយបានសមស្របណាមួយ សម្រាប់កម្មករនិងធានាថាកន្លែងធ្វើការទាំងអស់គឺមានខ្យល់ចេញចូលឲ្យបាន គ្រប់គ្រាន់។ មាត្រា ៤ នៃប្រកាសលេខ ៣០៧/០៧ តម្រូវឲ្យមានការគ្រប់គ្រងសារធាតុគីមីសម្រាប់ប្រើប្រាស់នៅក្នុងទីកន្លែងដាច់ ដោយឡែកពីគ្នា ដោយហាមមិនឲ្យមានការបំពាយទៅទីកន្លែងដទៃទៀត។ ការរំលោភលើមាត្រា ២២៩ ឬបទបញ្ជាណាមួយនៃ ប្រកាសទាំងនេះអាចត្រូវផ្តន្ទាទោសពិន័យជាប្រាក់ឈ្នួលប្រចាំថ្ងៃចាប់ពី ៣០ ថ្ងៃទៅ ១២០ ថ្ងៃក្រោយយោង មាត្រា ៣៧៥ និង មាត្រា ៣៧៦ នៃច្បាប់ស្តីពីការងារ។

អង្គការសង់ត្រាល់ សូមទទួលស្នើទៅ ក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈឱ្យបញ្ជូនអធិការការងារធ្វើ ការពិនិត្យរោងចក្រ ស្តារីត លើបញ្ហាសុខភាព សុវត្ថិភាពនិងលក្ខខណ្ឌការងាររបស់កម្មករដែលធ្វើការនៅរោងចក្រនោះដោយយោងតាមមាត្រា ២៣៣ នៃច្បាប់ស្តីពីការងារ ដើម្បីស្វែងរកមូលហេតុឫសគល់នៃមូលហេតុដែលកើតឡើង និងធានាថារោងចក្រនេះអនុវត្តអោយបាន តឹងរឹងនូវច្បាប់ស្តីពីការងារ និងប្រកាសដែលពាក់ព័ន្ធ។ កម្មករដែលបានអវត្តមានបំពេញការងារ ដោយសារហេតុការណ៍នេះត្រូវ ទទួលប្រាក់ឈ្នួលធម្មតា ហើយកម្មករដែលបានអវត្តមានបំពេញការងារ ក្នុងរយៈពេលជាងបួនថ្ងៃដោយសារហេតុការណ៍នេះត្រូវ ទទួលសំណងតាមមាត្រា ២៥២ នៃច្បាប់ស្តីពីការងារ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមធ្វើការទំនាក់ទំនងមកកាន់ លោក យុន ថារ៉ូ អ្នកសម្របសម្រួល អង្គការសង់ត្រាល់ តាមរយៈអ៊ីម៉ែល pa@central-cambodia.org ឬលេខទូរស័ព្ទ ០៨៩ ៧៥៧ ៨៣៧ ឬ លោក Patrick Lee តាមរយៈអ៊ីម៉ែល consultant@central-cambodia.org ឬលេខទូរស័ព្ទ ០១១ ៦៦១ ០៨១។